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PROTOKÓŁ    Nr I/2006 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 27 listopada  2006 roku  

w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana Mariana Ligmana  –Przewodniczącego Rady Gminy. 

 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 1100 ,  zakończono o godz. 1255. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyli wszyscy radni. 

 

 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman              -  Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski       -   Zastępca Wójta Gminy 

3. Pan Czesław Świniarski         -   Sekretarz Gminy 

4. Pan Piotr Jędrzejewski           -   Przewodniczacy Rady Gminy 

                                                        kadencji 2002-2006 

  

Przebieg obrad 
 
 
Pan Piotr Jędrzejewski - powitał wszystkich uczestników I sesji  V kadencji Rady 
Gminy Rybno i stwierdził, że jako ustępujący  Przewodniczący Rady Gminy   
IV kadencji  na podstawie art. 20 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym  po 
ogłoszeniu zbiorczych wyników  do rad na obszarze całego kraju  zwołał 
dzisiejszą sesję. 
Następnie podzielił się swoimi refleksjami  na temat  pracy w Radzie  
w IV kadencji ,zrealizowanych  zadań , złożył gratulacje  wybranym radnych , 
życzył im  podejmowania nowych zadań i wyzwań dla dalszego rozwoju gminy, 
oraz dobrej współpracy. 
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Z tego względu, że  jest to pierwsza sesja nowo wybranej Rady  i nie ma jeszcze  
wybranego Przewodniczącego Rady, po zapoznaniu się z wiekiem  wybranych 
radnych prosi najstarszego wiekiem  radnego Pana Edwarda Wiśniewskiego , aby 
poprowadził jako senior obrady I sesji   do chwili wyboru Przewodniczącego 
Rady Gminy. 
 
  
 Ad. pkt  1 
 
 Radny senior Pan Edward Wiśniewski  otworzył obrady I sesji Rady 
Gminy Rybno, powitał  Panie i Panów radnych oraz zaproszonych gości. 
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych w sesji zgodnie z listą 
obecności biorą udział wszyscy radni, czyli jest kworum Rady do prowadzenia 
prawomocnych obrad. 
Zgodnie z art. 23a ust. 1 ustawy z dnia  8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym  „ przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają 
ślubowanie „ . 
Następnie poinformował radnych, że ślubowanie odbywać się będzie w ten 
sposób, że  po odczytaniu roty ślubowania wywołani kolejno radni powstają 
i wypowiadają słowo  ślubuję  . 
Ślubowanie może być złożone z dodaniem  zdania „ Tak mi dopomóż Bóg”. 
On odczyta rotę ślubowania, a najmłodszy wiekiem radny Pan Piotr 
Kamiński  będzie odczytywał  w kolejności alfabetycznej nazwiska  
radnych , którzy  powstają i wypowiadają słowo ślubuję. 
 Radny senior Pan Edward Wiśniewski odczytał rotę ślubowania 
zgodnie z artykułem 23 a ust.1 ustawy o samorządzie gminnym  
w brzmieniu :  
 „Wierny Konstytucji i prawu  Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i jej mieszkańców”., 
 a radny Pan Piotr Kamiński wyczytywał kolejno nazwiska radnych, którzy 
wypowiadali po odczytaniu ich nazwiska słowo „ ślubuję”, niektórzy radni dodali 
zdanie „ Tak mi dopomóż Bóg”. 
Po złożeniu ślubowania Rada przystąpiła do  ustalenia porządku obrad. 
 
 
Ad. pkt 3 
 
  Porządek obrad 
 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 2. Złożenie ślubowania przez radnych 
 3. Ustalenie porządku obrad. 
 4. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Rybno. 
     1) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy, 
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     2) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
     3) przyjęcie  Regulaminu wyboru Przewodniczącego Rady Gminy, 
     4) przeprowadzenie głosowania, 
     5) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 
 5. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy  prowadzenia sesji od  
     Radnego Seniora. 
 6. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Rybno. 
      1) zgłaszanie kandydatów  na funkcje Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 
      2) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
      3) przyjęcie  Regulaminu wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 
      4) przeprowadzenie głosowania, 
      5) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 
 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
     1) ustalenia składu liczbowego i powołania składu osobowego Komisji  
          Rewizyjnej Rady Gminy Rybno , 
     2) ustalenia składu liczbowego  i powołania składów osobowych  stałych  
         Komisji Rady Gminy Rybno: 
         a) Komisji Budżetu i Finansów, 
         b) Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
         c) Komisji  Zdrowia, Kultury, Oświaty, Bezpieczeństwa i Spraw 
             Socjalnych . 
  8.Wolne wnioski i zapytania 
  9. Zamknięcie obrad 
 
 Pan Edward Wiśniewski  - radny senior  zwrócił się do radnych i Pana 
Wójta Gminy z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby wnieść 
zmiany bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali  
w zawiadomieniach  o  zwołaniu sesji. 
Radni ani Pan Wójt Gminy nie zgłosili poprawek ani uwag do porządku obrad I 
sesji Rady Gminy. 
Rada przystąpiła do realizacji porządku obrad I sesji w wersji jaki radni otrzymali 
w zawiadomieniach o zwołaniu sesji. 
 
 
Ad. pkt 4  
 
   Radny  Senior Pan  Edward Wiśniewski  zwrócił się do radnych  o zgłaszanie 
kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy. 
Radny Pan Józef Zalewski zgłosił kandydaturę  radnego Pana Mariana Ligmana  
na Przewodniczącego Rady Gminy. 
Radny  Senior Pan Edward Wiśniewski zapytał kandydata Pana Mariana 
Ligmana czy wyraża zgodę  na kandydowanie  na Przewodniczącego Rady 
Gminy. 



 4 

Radny Pan Marian Ligman wyraził zgodę na kandydowanie na 
Przewodniczącego Rady Gminy. 
Więcej  kandydatur na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy radni nie zgłosili 
w związku z czym Przewodniczący Obrad poddał pod głosowanie Rady wniosek 
o zamkniecie listy kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy. 
            Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan ustawowy Rady  
15 radnych  w obecności 15 radnych jednogłośnie  15 głosami „za” przyjęła 
wniosek o zamknięciu listy zgłaszanych kandydatów na Przewodniczącego 
Rady Gminy. 
            Radny Senior Pan Edward Wiśniewski zwrócił się do radnych  
o zgłaszanie kandydatur na członków Komisji Skrutacyjnej dla 
przeprowadzenia tajnego głosowania  wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy. 
Radny Pan Eugeniusz Wierzbicki zgłosił do Komisji Skrutacyjnej  
3 kandydatury: 
Panią Elżbietę  Jędrzejewską, 
Panią Marzannę Borkowska, 
Panią Wiesławę Sałacką. 
 
 
Ad. pkt. 5 
 
Informacja z wykonania budżetu Gminy Rybno w I półroczu 2006 roku. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Przewodniczącemu 
Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno. 
  
Pan Piotr Gurgielewicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił 
Radzie wyniki kontroli Komisji  wykonania budżetu Gminy w I półroczu 2006 
roku, stwierdził, że Komisja nie zgłosiła uwag, ani zastrzeżeń do wykonania 
przez Wójta Gminy budżetu Gminy w I półroczu . 
 Pani Janina Tomaszewska – Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 11 września 
2006 roku  w sprawie wydania opinii o przedłożonej informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za I półrocze 2006 roku , Regionalna Izba Obrachunkowa 
wydała pozytywną opinię . 
Radni nie zabierali głosu w tym punkcie, Rada Gminy przyjęła informację  
z wykonania budżetu Gminy w I półroczu 2006 roku. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę  do 
godz.1145. 
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnego punktu 
porządku posiedzenia. 



 5 

Ad. pkt 6 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego wspólnego 
posiedzenia Komisji Rady, które odbyło się w dniu 26 września 2006 roku  
o zajętym przez Komisje stanowisku w sprawie przedłożonych do zaopiniowania 
przez Wójta Gminy projektów uchwał. 
 Pan  Grzegorz Sobotka Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
poinformował Radę, że Komisje po szczegółowej analizie   pozytywnie 
zaopiniowały przedłożone Komisjom do zaopiniowania projekty uchwał, nie 
wniosły ze swej strony  uwag, ani poprawek do projektów uchwał. 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia darowizny. 
 
 
 Radni nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały 
 w sprawie przyjęcia darowizny, w związku z czym Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
darowizny. 
 
  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan Rady 15 radnych   
w obecności 11 radnych jednogłośnie 11 głosami „ za „ podjęła uchwałę 
w sprawie przyjęcia darowizny ( uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok. 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że Komisje na wspólnym 
posiedzeniu pozytywnie  zaopiniowały proponowane  przez Pana Wójta Gminy 
zmiany w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok. Na sesji są obecni sołtysi w 
związku z czym prosi Panią Skarbnik o omówienie pokrótce proponowanych 
zmian w budżecie. 
Pani Janina Tomaszewska – Skarbnik Gminy  omówiła proponowane zmiany w 
budżecie Gminy na 2006 rok, wyjaśniła, że zmiany dotyczą: 
- w dziale Rolnictwo i łowiectwo – zmniejsza się dochody o kwotę  982.216 zł 
natomiast wydatki w kwocie 1.263.773.-zł, zmniejszenie dochodów i wydatków  
następuje w związku z przeniesieniem inwestycji „ Budowa i modernizacja 
systemu zaopatrzenia w wodę miejscowości Gminy Rybno Etap I na rok 2007 
 i 2008. 
 - w dziale transport i łączność- zwiększa się wydatki na zakup usług  
    remontowych o kwotę 15.000.- zł, 
- w dziale gospodarka mieszkaniowa – zwiększa się dochody  o kwotę 3.000.- zł,  
   są to wpływy  z opłat za zarząd i wieczyste użytkowanie,    
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-  w dziale administracja  zwiększa się wydatki o kwotę 15.000.- zł,  na zakup  
   materiałów i wynagrodzenia osobowe i pochodne od tych wynagrodzeń  
   pracowników publicznych, 
- publicznych dziele bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  
  zwiększa się wydatki o kwotę 54.260.- z przeznaczeniem na zakup materiałów,  
  energii i usług pozostałych, 
- w dziale dochody od osób prawnych ,fizycznych  i od innych jednostek   
   zwiększa się  dochody o kwotę 76.380.- zł są to  wpływy z podatku od  
   nieruchomości , podatku leśnego, podatku od środków transportowych  
   i podatku od czynności cywilnoprawnych, 
   od osób fizycznych i prawnych oraz z opłaty eksploatacyjnej, 
- w dziale oświata  zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 425.-zł z 
   przeznaczeniem na sfinansowanie wydatków związanych  z korzystaniem  
   z usług dostępu do Internetu,  
   - o kwotę 153.100.- zł  na wydatki z przeznaczeniem na zakup materiałów na 
   wynagrodzenia osobowe pracowników  oraz wydatki wiejski i mieszkaniowy, 
- w dziale pomoc społeczna zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
   633.842.- zł z przeznaczeniem na wypłaty świadczeń rodzinnych oraz składek  
   na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre  
   świadczenia z pomocy społecznej, sfinansowanie dożywiania, oraz na  
   dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych,  
   - dochody o kwotę 7.823.- zł z tytułu usług opiekuńczych , 
   - wydatki o kwotę 47.500.- z przeznaczeniem na świadczenia społeczne,  
     utrzymanie GOPS-u i usług opiekuńczych. 
 
 

Radni nie zgłosili uwag ani pytań do projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok, w związku z czym Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  
  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 11 radnych jednogłośnie 11 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2006 rok ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Rumianie. 
 
 Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy  powiedział, że powstała przy Szkole 
Podstawowej w Rumianie Kapituła ds. nadania Szkole Podstawowej w Rumianie 
imienia   . Przeprowadzono cały tok postępowania w którym brali udział oprócz 
Samorządu uczniowskiego, Rady Rodziców i Rady Pedagogicznej  również radni 
z tego okręgu oraz sołtysi miejscowości , które to miejscowości obejmuje obwód 
szkolny Szkoły Podstawowej. 
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Kapituła wystąpiła z wnioskiem  do Rady Gminy o nadanie  Szkole Podstawowej 
w Rumianie Imienia  Księdza Jana Twardowskiego.  
Radni nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do projektu uchwały, 
w związku z brakiem pytań ze strony radnych , Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie  nadania imienia 
Szkole Podstawowej w Rumianie. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych             
w obecności 13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Rumianie 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie wyłączenia z użytkowania i pozbawienia kategorii 
    drogi gminnej. 
 
 
 Pan Czesław Świniarski -Sekretarz Gminy  wyjaśnił, że przed IV 
kwartałem Rada Gminy może podjąć uchwałę  o wyłączeniu z użytkowania  
i pozbawienia kategorii dróg gminnych po pozytywnym ustosunkowaniu się 
Zarządu Powiatu do wniosku gminy o pozbawienie drogi  kategorii drogi 
gminnej . 
Mając na uwadze porządkowanie  spraw dot. dróg na terenie gminy, swego czasu 
część dróg została akcyjnie włączona do kategorii dróg gminnych , a nie mają 
one znaczenia jako drogi gminne,  Pan Wójt Gminy  wystąpił do Zarządu 
Powiatu w Działdowie o wyłączenie z kategorii dróg gminnych  5 dróg, jednak 
Zarząd Powiatu  pozytywnie  ustosunkował się do pozbawienia kategorii drogi 
gminnej tylko jednej drogi relacji Żabiny – Koszelewy , przebiegała  ona przez 
przejazd kolejowy, który został zlikwidowany i tym samym droga stała się 
niedrożna .  
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyłączenia 
z użytkowania i pozbawienia kategorii drogi gminnej. 
 
 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za „ podjęła uchwałę  
w sprawie wyłączenia z użytkowania i pozbawienia kategorii drogi gminnej  
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
    przestrzennego Gminy Rybno w miejscowości Rybno.     
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 Pan Czesław Świniarski – Sekretarz Wójt Gminy wyjaśnił, że Komisje  
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały z propozycją  ustalenia opłaty 
planistycznej w  wysokości 20% pod zabudowę rekreacji indywidualnej w 
przypadku sprzedaży, nie dotyczy to gruntów leśnych natomiast planista sugeruje 
by opłata za drogi była również ustalona, może to być niewielki procent, ale Rada 
Gminy nie powinna się pozbywać dochodów. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na temat projektu uchwały. 

Radny Pan Piotr Gurgielewicz zgłosił wniosek  o ustalenie  opłaty 
planistycznej wynikającej z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym na drogi w wysokości 5 %. 

Innych propozycji  radni, ani Pan wójt nie zgłosili w związku z czym 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek radnego Pana 
Piotra Gurgielewicza o ustalenie 5 % stawki opłaty za drogi wynikającej z art.36 
ust.4 ustawy  o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych w obecności 
13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za „ przyjęła wniosek radnego Pana Piotra 
Gurgielewicza. 
W związku z brakiem  dalszych pytań i uwag do projektu uchwały 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  Rady projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Rybno w miejscowości Rybno z uwzględnieniem 
wcześniej przyjętego przez Radę Gminy wniosku.     
  
 
 
 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan  Rady 15 radnych  
 w obecności 13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za „ podjęła uchwały 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
Gminy Rybno w miejscowości Rybno ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
Ad. pkt  6 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy poinformował  radnych i sołtysów, że 
wybory samorządowe zostały wyznaczone na dzień 12 listopada 2006 roku. 
Wyjaśnił, że została powołana  Gminna Komisja Wyborcza przez Komisarza 
Wyborczego, która na  swym posiedzeniu wybierze  Przewodniczącego  
i Zastępcę , będzie przyjmowała  zgłoszenia kandydatów na radnych i wójta. 



 9 

Kandydatów do składów obwodowych Komisji wyborczych mogą zgłaszać tylko 
komitety wyborcze i  jedna osoba do każdej Komisji zgłaszana jest z Urzędu.  
 Następnie  poinformował Radę Gminy  i sołtysów w sprawie kursowania 
pociągów  na trasie Działdowo-Iława , dzięki podjętej wspólnej akcji radnych i 
sołtysów , za co chciałby im podziękować do tej pory udało się  utrzymać  
kursowanie pociągów rannych na tej trasie  i wszystko  wskazuje na 
uruchomienie kursów pociągów wieczornych, czekamy tylko na spotkanie 
w Iławie  , które ma być wyznaczone w tej sprawie przez PKP. 
Radny Pan  Andrzej Kornacki zwrócił się do Dyrektora Gminnego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Rybnie z zapytaniem o funkcjonowanie Zakładu,  
o jego dalszy rozwój. 
Pan Zygmunt Borowski  - Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Rybnie na wstępie swojego wystąpienia podziękował sołtysom  za pomoc jaką 
okazali w związku z  suchym i gorącym latem  , gdzie wystąpiła konieczność 
ograniczania  poboru wody  i zakaz podlewania ogródków. Są przypadki, że 
ludzie kradną wodę z hydrantów zwraca się do sołtysów i radnych z prośbą o 
zgłaszanie takich przypadków do Zakładu. 
Odnośnie płynności  Zakładu radni otrzymali informację z przebiegu realizacji 
planu finansowego Zakładu, jak wynika z tej informacji Zakład nie jest źle 
prowadzony. Dzięki  dofinansowaniu przez Radę można było kupić trochę 
sprzętu, wykonujemy przyłącza, świadczymy usługi  wywozu z szamb . 
 Radny Pan Jan Licznerski zgłosił  Dyrektorowi wniosek o przegląd 
sprawności hydrantów, gdyż we wsi Jeglia żaden nie działa, pordzewiały zasuwy. 
Pan Dyrektor GZGK odpowiedział, że hydranty są remontowe wsiami i teraz   
w najbliższym czasie będą  remontowane w Jeglia , straż wie, z których 
hydrantów może pobierać wodę do pożarów. 
Pan Henryk Wiśniewski – sołtys wsi Rybno zgłosił wniosek do Dyrektora 
Zakładu o oznakowanie dwóch hydrantów na ul Wyzwolenia i Zajeziornej, 
wystają  tylko 30cm ponad ziemią,  przyjdą śniegi i będą niewidoczne i można je 
łatwo uszkodzić.  
Pan Dyrektor GZGK odpowiedział, że przy modernizacji dróg poziom 
nawierzchni  został podwyższony , hydranty są mało widoczne, a muszą być 
zachowane, gdyż są w projektach ogólnych  i zostaną  odpowiednio oznakowane. 
 Pan Stefan Borowski – mieszkaniec wsi Hartowiec podniósł sprawę 
remontu  budynku - remizy OSP, a po remoncie  mogła być wykorzystane na 
różne  cele jak wesela, czy stypy pogrzebowe z tego względu, że jest to blisko 
Kościoła. Na zimę  żeby zrobić dach, a potem dalsze remonty. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że sprawy wydatkowania 
środków muszą być wprowadzone do budżetu gminy na dany rok , to wszystko 
musi być zaplanowane. Powiedział, że głos mieszkańca liczy się w tej sprawie  
na pewno będzie miał poparcie swoich radnych i  nie obawia się, że to pozostanie 
bez echa. Żaden obiekt w gminie  nie pozostawia się bez remontu, a czy to będzie 
realizowane w tym czy przyszłym roku na to pytanie odpowie mu Pan Wójt.   
Remiza  jest ośrodkiem spotkań czy kultury we wsi i to musi funkcjonować i tym  
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celom służyć. Czemu będzie służyła i komu  już wyremontowana i odnowiona 
remiza strażacka  o tym zadecydują sami mieszkańcy  Hartowca. Odnośnie 
wykorzystania na wesela, czy inne  uroczystości, o czym  wspomniał Pan 
Borowski  to raczej  ludność korzysta z restauracji i  większego zainteresowania 
wynajęciem sali w remizie nie ma min. ze względu na koszty i wygodę. 
 Nie można wymagać, aby  wyremontować  remizę ze względu na te właśnie 
potrzeby. 

Pan Wójt Gminy odpowiadając na powyższe wyjaśnił, że  w budżecie 
gminy na remont strażnicy w Dębieniu i w Hartowcu zostało przekazane po 
10.000.zł, z tego względu , że koszt remonty dachu  remizy w Dębieniu wynosi 
około 20.000.-zł na  pozostałą kwotę 10.000.- zł zabezpieczyli strażacy. 
Natomiast koszt wymiany dachu w Hartowcu wynosi   35.000.- zł, 10.000.- zł z 
budżetu gminy, 10.000.-zł z PZU  i  złożyliśmy wniosek na 15.000.-zł   do 
Komendy Wojewódzkiej PSP  w Olsztynie .Nie wszystkie strażnice  mogą być 
dofinansowane , wymiana dachu w Dębieniu nie mogła być dofinansowana, tylko 
te strażnice  , gdzie są samochody. 

W Komendzie Wojewódzkiej zmienił się Komendant i do tej pory nie  
otrzymaliśmy odpowiedzi na wniosek, natomiast PZU uzależniło swoje 
dofinansowanie od dofinansowania przez Komendę Wojewódzka PSP. 
W Dębieniu już wchodzimy z remontem, jest pełna dokumentacja na remont 
dachu strażnicy w Dębieniu i Hartowcu, na remont dachu na strażnicy  
w Hartowcu nie mamy tyle środków . Ma tą świadomość , że w tych dwóch 
strażnicach remont dachu jest konieczny. Prosił o pomoc i zaangażowanie  
samych strażaków , w Dębieniu strażacy są zaangażowani w prace remontowe 
strażnicy, natomiast w Hartowcu  nie ma zainteresowania ze strony strażaków  
w prace remontowe mimo, że w innych działaniach  strażacy są  aktywni. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że błędna jest uwaga Pana 
Pana Borowskiego , że radni  tematu remontu remizy dzisiaj nie przedstawili . 
Jako radnym znany jest  im temat , wnioski są składane, prowadzone były 
rozmowy z Panem Wójtem, ze strony straży nie ma takiego zainteresowania 
remontem ,ale  nie można doprowadzić do ruiny tego obiektu, może w następnej 
kadencji , będą już inni radni i tą sprawę będą dalej prowadzić może skuteczniej.  
 Pan Borowski dodał , że został  sekretarzem Zarządu Straży w Hartowcu 
 i te sprawy  większego zainteresowania strażaków remontem obiektu będzie 
podnosił na posiedzeniu Zarządu. 
Pan Wójt Gminy na podsumowanie dyskusji  powiedział, że co do działań  Straży 
w Hartowcu , to jest pełen  uznania  dla nich, jest jedną z bardziej aktywnych 
jednostek, nie odmówią  pomocy  w działaniu, natomiast  co do gospodarowania 
mieniem  występują  problemy.  
 Głos zabrał Zastępca Wójta Gminy Pan Mirosław Karbowski – 
poinformował radnych i sołtysów o organizowanych kursach przez Dziadowską 
Agencję Rozwoju w ramach projektu „ Nowe perspektywy” realizowanego        
w ramach  Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego  
w działaniu 2.3 , związane z  reorganizacją zawodową osób utrzymujących się  
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z rolnictwa , które będą finansowane ze środków Unii Europejskiej i budżetu 
Państwa .Pan Piotr Brzozowski jako przedstawiciel  Agencji będzie kontaktował 
się z  zainteresowanymi  osobami , ma prośbę do sołtysów, aby przekazaną po 
sesji informację  rozpropagowali w sołectwach. 
 Radny Pan Liberacki zwrócił się z prośbą o nawiezienie żwiru na  drogę od 
skrzyżowania  na Lesiak. Podziękował Panu Wójtowi za zrealizowanie 
wniosków, które składał do Pana Wójta  odnośnie położenia chodników w 
Rumianie,  za  zamonotowanie ławek na boisku w Naguszewie. 
Powiedział, że  potrzeba jest jeszcze kilka metrów siatki  nad bramką, żeby piłka 
nie  była wybijana poza boisko. 
Zgłosił  wniosek o wyrównanie równiarką drogi z Naguszewa w kierunku 
 „ Gapowa „ . 
Poruszył sprawę modernizacji linii wodociągowej do wsi Naguszewo-Groszki, 
zwrócił się z pytaniem do Dyrektora Zakładu , czy wystarczy wody dla 
mieszkańców  wybudowania Naguszewo Groszki.   

Pan  Zygmunt Borowski  Dyrektor  GZGK odpowiedział, że Gmina Rybno 
jest właścicielem wodociągów i  jest problem z wodą   w Groszkach i Rapatach, 
pogłębili pompę o 4 m woda jest, może nie takiej jakości , ale woda jest. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział , że  gmina jest przygotowana do realizacji 
inwestycji  Budowa i modernizacja  systemu zaopatrzenia w wodę  w 
miejscowości  gm. Rybno I Etap , Urząd Marszałkowski i Rząd Polski  są na 
etapie zwrotu środków za inwestycje realizowane w 2005 roku wniosek jest 
złożony,  dokumentacja jest  przygotowana, czekamy na odpowiedź . 
Pan Stefan Borowski mieszkaniec wsi Hartowiec  podziękował za 
zorganizowanie festynu w Hartowcu , orkiestrze , Panu Rolkowskiemu za występ 
jak również Panu Wójtowi i radnym za udział w festynie.  
Pan Andrzej Kornacki zapytał czy będzie jeszcze pracowała na drogach 
równiarka, ma zgłoszenie ze wsi Truszczyny o  wyrównanie drogi przy Panu 
Kłosowskim , aby tam, gdzie był nawożony żwir ,wyrównać drogę. 
W środku asfaltu na drodze Hartowiec Jeglia zapadł się przepust, mimo naprawy 
jest jeszcze zagłębienie, należałoby sprawdzić co się tam dzieje. 
  Na sesji jest obecny Pan Rolkowski dyrygent naszej orkiestry dętej, jak 
grają miał okazję słyszeć, reprezentują nas godnie  i może mają większe potrzeby 
i oczekują pomocy od Rady i Wójta. 
Pan Jarosław Rolkowski – dyrygent orkiestry dętej odpowiedział , że nie miał 
okazji spotkać się z radnymi na tym forum. Jego zdaniem wszystko zmierza 
 w dobrym kierunku , jest to żmudna praca i nie od razu są efekty, narzędziem 
pracy są instrumenty, które są bardzo kosztowne. Poinformował, że zakupiono 
sporo instrumentów , trochę przekroczono wydatki na ten cel  zaplanowane  
w roku bieżącym, ale potrzeby zakupu nowych instrumentów są jeszcze spore  
jeżeli mógłby prosić to  o dofinansowanie zakupu nowych instrumentów , 
średniej klasy instrument kosztuje w granicach  2-2,5 tyś. zł. 
Następnie zabrał głos sołtys wsi Truszczyny Pan  Jan Kozicki  zgłosił wniosek o 
nawiezienie żwiru na drogę koło Pana Mączkowskiego i  Jezierskiego, Pan  Wójt 
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Gminy odpowiedział, że jak będzie przejeżdżał samochód, to ma wskazać mu 
drogę, na którą ma być nawieziony żwir. 
Pani Teresa Świniarska – sołtys wsi Rumian   zapytała, dlaczego została 
przerwana praca przy układaniu chodników i czy będzie podwyższony  chodnik 
przy posesji Państwa Tarnowskich , gdyż woda spływa im na podwórko. 
Pani Irena Domeracka sołtys wsi Gralewo stacja zapytała czy będzie remont 
świetlicy  w Gralewie Stacji, zgłosiła potrzebę oszklenia tablicy ogłoszeń w 
sołectwie. 

Pan Wójt wyjaśnił, że prace zostały przerwane na krótko, gdyż ekipa 
drogowa wchodzi  na asfaltowanie ulicy Wyzwolenia, a miejscami trzeba opuścić  
krawężniki przy przejściach dla pieszych i od poniedziałku pracownicy 
zatrudnieni w ramach robót publicznych wracają do dokończenia  układania 
chodników w Rumianie. 
Odnośnie remontu świetlic  jest to praca w pomieszczeniach i może być 
wykonywana  w okresie jesienno-zimowym, a teraz są wykonywane prace  na 
zewnątrz. 
Pani Marzena Wiśniewska – sołtys wsi Dębień  zgłosiła potrzebę oszklenia 
tablicy ogłoszeń w sołectwie. 
Zastępca Wójta Gminy Pan Mirosław Karbowski  powiedział, że są sygnały, że  
w sołectwie Hartowiec potrzeba również oszklić tablicę ogłoszeń, w związku  
z czym  przy jednej okazji  zostanę oszklone tablice w tych 3  sołectwach. 
 Pan Stanisław Sendobry – sołtys wsi Jeglia zgłosił problem jaki mają 
mieszkańcy wsi Jeglia z lisami, które wchodzą na podwórka i biorą ptactwo. 
Zapytał, kiedy mieszkańcy wybudowania w Jeglii będą mieli doprowadzoną  
wodę,  woda z  ich ze studni nie nadaje się do picia, gdyż jest to woda bagienno- 
łąkowa. 
Kolejną sprawę, którą zgłosił sołtys to potrzeba modernizacji dróg przy szkole 
podstawowej i droga od Pana Ćwiklińskiego do Rybna przy Panu Jarzembku 
Krzysztofie ,są to drogi, które wymagają modernizacji i asfaltowania. 
Zgłosił  wniosek o  wyrównanie równiarką  drogi od Pana Flaszyńskiego do wsi 
Jeglia. 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiedział, że jako gmina to może 
tylko zgłosić problem z lisami do Koła Łowieckiego , o których oni bardzo 
dobrze wiedzą. 
Odnośnie wody na wybudowaniu w Jeglia, to jest to ujęte w jednym programie   
podobnie jak Naguszewo i Groszki . 

 Pan Wójt wyjaśnił, że  w przyszłym roku jako pierwsza planowana jest 
modernizacja drogi  do Wer, nie ma  z tej miejscowości drogi dojazdowej do 
drogi asfaltowej , w planach rozwoju Lokalnego Gminy Rybno  drogi  zgłaszane 
przez Pana Sołtysa są ujęte,  na dzień dzisiejszy tyle może mu powiedzieć, nie 
wiadomo kiedy będą wykonane to zależy od  środków jakie będą do pozyskania.   
Natomiast na drogę do Wer  środki  mogą być uzyskane tylko z FOGR  
ewentualnie  z lasów, nie możemy występować o środki unijne, gdyż droga ta nie 
spełnia parametrów wymaganych przy składaniu wniosku o dofinansowanie. 



 13 

Odnośnie równiarki, będzie ona skierowana  na wnioskowane drogi, trudno mu 
określić w tej chwili dokładny termin.  
Więcej uwag i pytań radni i sołtysi w tym punkcie nie zgłosili. 
 
 
Ad. pkt 7 
 
 
 Po wyczerpaniu  porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  
Pan Marian Ligman podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział  
i zamknął obrady I sesji Rady Gminy Rybno. 
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